



၂၀၂၀ တပ်ပံးန့ၢ်ကမုၢ်တၢ်ဘၣ်သး တၢ်သံကွၢ်လၢတၢ်သံကွၢ်အိၣ်ခဲအံၤတဖၣ်

တၢ်လၢတၢ်ဆၢန့ၢ်တပ်ပံးန့ၢ်ကမုၢ်တၢ်ဘၣ်သးန့ၢ်မ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်.

တၢ်ဆၢန့ၢ်တပ်ပံးန့ၢ်ကမုၢ်တၢ်ဘၣ်သးန့ၢ်ကမၤန့ၢ်တၢ်မၤအိၣ်ထီၣ်ကျိၣ်စ့မိၢ်ပုၤတၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်လၢ မံး(လ)ဝိးခံၣ်ကမုၢ်တၢ်ဘၣ်သး (MPS) အဂီၢ်လီၤ. လီၤဆိဒၣ်တၢ်အါတက့ၢ်, တပ်ပံးန့ၢ်ကမုၢ်တၢ်ဘၣ်သးန့ၢ်ကသံကွၢ်ပုၤဟ့ၣ်တၢ်ဖးတဖၣ်လၢလွံၢ်န့ၢ်အပတီၢ်လၢ-ကျိၣ်စ့မိၢ်ပုၤတၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်လၢအိၣ်ထီၣ်ခဲလၢဟံၣ်ဖိၣ် \$၈၇ ကကွၢ်န့ၢ်လီၤ.အမံၤ

ကျိၣ်စ့မိၢ်ပုၤတၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်န့ၢ်မ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်.

ဖဲ ၁၉၉၃ အပူၤ, ဝံး(စ)ခၢ်စၢၣ် (Winsconsin) ပုၤလၢအဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်ဘျၢတဖၣ်ဟံၣ်လီၤဖဲဒၣ်တၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်လၢကျိၣ်စ့မိၢ်ပုၤအဖိခိၣ်လၢကီၢ်ရၢၣ်ကွီၣ်လီၤကဝီၤကြၢၤဝဲဘၣ်ဝဲလၢကမၤန့ၢ်ဝဲတန့ၢ်စုၣ်စုၣ်လၢကီၢ်စဲတၢ်တိစၢၤမၤစၢၤဒီးလီၤကဝီၤတၢ်ဟံၣ်လီၤခိၣ်ထီၣ်ရီၤန့ၢ်လီၤ. တၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်ကျိၣ်စ့မိၢ်ပုၤလၢကီၢ်ရၢၣ်ကွီၣ်လီၤကဝီၤအဂီၢ်ဒုးန့ၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲစ့ဟံၣ်ဖိၣ်အအါကတၢ်လၢကီၢ်ရၢၣ်ကွီၣ်လီၤကဝီၤမၤန့ၢ်ဝဲသ့ခိၣ်ဖျါကီၢ်စဲတၢ်တိစၢၤမၤစၢၤဒီးလီၤကဝီၤတၢ်ဟံၣ်လီၤခိၣ်ထီၣ်န့ၢ်လီၤ. တၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်ကျိၣ်စ့မိၢ်ပုၤန့ၢ်မ့ၢ်ဝဲကီၢ်ရၢၣ်ကွီၣ်လီၤကဝီၤတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်လၢကမၤပုၤတၢ်လီၤဟံၣ်လီၤကျိၣ်စ့မိၢ်ပုၤတၢ်လိၣ်ဘၣ်တဖၣ်အပူၤခိၣ်ဖျါဟံၣ်လီၤခိၣ်ထီၣ်န့ၢ်လီၤ. ကီၢ်ရၢၣ်ကွီၣ်လီၤကဝီၤမၤန့ၢ်တလၢကွၢ်တၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်ကျိၣ်စ့မိၢ်ပုၤဟ့ၣ်တၢ်ဖးအၢၣ်လီၤအုၣ်ကီၢ်တၢ်ပံးန့ၢ်ကမုၢ်တၢ်ဘၣ်သးန့ၢ်လီၤ.

ဘၣ်မနုၤတၢ်ပံးန့ၢ်ကမုၢ်တၢ်ဘၣ်သးအလီၢ်အိၣ်ဝဲဒီးဘၣ်မနုၤအယိကလူၤပိၢ်မၤထွဲဝဲအခဲအံၤလဲၣ်.

ကီၢ်ရၢၣ်ကွီၣ်လီၤကဝီၤတဖၣ်အံၤဘၣ်တၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်အိၣ်လၢကီၢ်စဲလၢအဝဲသ့ၣ်သ့ၣ်ကသ့ထဲလဲၣ်န့ၢ်လီၤ. MPS ခိၣ်ထီၣ်တၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်တဖၣ်လၢတၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်အိၣ်စးထီၣ်လၢ ၂၀၁၀-၂၀၁၁ န့ၢ်လီၤ. ဟံၣ်ဖိၣ်ဖိကိးဂ့ၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါလၢတၢ်အိၣ်တၢ်ဆိးအပူၤတဖၣ်ဒိၣ်ထီၣ်ဝဲလၢအပူၤကွၢ်အန့ၢ်တဆဲးန့ၢ်လီၤ. တၢ်မၤအသးနီၢ်နီၢ်တမံၤယိအံၤမ့ၢ်ဝဲတီၢ်လၢ MPS အဂီၢ်န့ၢ်လီၤ. ကျိၣ်စ့မိၢ်ပုၤန့ၢ်အံၤလူၤထီၣ်တၢ်အပူၤလၢအဒိၣ်ထီၣ်တဖၣ်အခံတဖျးဒီးတၢ်အံၤအိၣ်ဒီးတၢ်ကီၢ်တဲအိၣ်ထီၣ်လၢကဟ့ၣ်လီၤပုၤကွီၣ်ဖိတဖၣ်ဒီးတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့တၢ်လဲၤခိၣ်ဖျါလၢအဂ့ၤကတၢ်န့ၢ်လီၤ. တၢ်ယုထၢထဲတဘိၣ်လၢကမၤအိၣ်ထီၣ်တၢ်သ့တၢ်စ့မ့ၢ်ဝဲပုၤဖိၣ်တၢ်ဖးအၢၣ်လီၤအုၣ်ကီၢ်တၢ်ပံးန့ၢ်ကမုၢ်တၢ်ဘၣ်သးန့ၢ်လီၤ. ဖဲအပူၤကွၢ် ၂၅ နံၣ်အပူၤ, ကီၢ်စဲအဘၣ်အါန့ၢ် ၄၀၀ အကီၢ်ရၢၣ်ကွီၣ်လီၤကဝီၤ ၄၂၁ တဖၣ်ယုထီၣ်ဝဲဒီးဖျါတၢ်ပံးန့ၢ်ကမုၢ်တၢ်ဘၣ်သးလၢကမၤထဲတၢ်အံၤန့ၢ်လီၤ.

MPS ယုထီၣ်တၢ်ပံးန့ၢ်ကမုၢ်တၢ်ဘၣ်သးအကတၢ်တဘျီအခါဖဲလဲၣ်.

MPS အိၣ်ဒီးတၢ်ပံးန့ၢ်ကမုၢ်တၢ်ဘၣ်သးအကတၢ်တဘျီမ့ၢ်ဝဲ ၁၉၉၃ န့ၢ်လီၤ. တၢ်အံၤကမ့ၢ်ဝဲအခိၣ်ထံးတဘျီလၢ အါန့ၢ် ၂၅ နံၣ်လၢ MPS ကမၤတၢ်ပံးန့ၢ်ကမုၢ်တၢ်ဘၣ်သးန့ၢ်လီၤ. ဖဲအပူၤကွၢ်ဆဲးဖိၣ်နံၣ် ၂ ဝိအပူၤ, ကီၢ်ရၢၣ်ကွီၣ်လီၤကဝီၤအဂၤအါတက့ၢ်လၢလီၤကဝီၤအပူၤဒီးကီၢ်စဲယုထီၣ်ဝဲဒီးမၤန့ၢ်တၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်ကျိၣ်စ့မိၢ်ပုၤခိၣ်ဖျါတၢ်ပံးန့ၢ်ကမုၢ်တၢ်ဘၣ်သးအကျိၣ်အကျဲန့ၢ်လီၤ.

တၢ်မၤန့ၢ်တၢ်အၢၣ်လီၤအုၣ်ကီၢ်ကမုၢ်တၢ်ဘၣ်သးဒ်လဲၣ်. တၢ်မၤကဲထီၣ်လိၣ်ထီၣ်တၢ်အကျိၣ်အကျဲမနုၤတဖၣ်လၢကမၤန့ၢ်တၢ်ပံးန့ၢ်ကမုၢ်တၢ်ဘၣ်သးလၢတၢ်ဟံၣ်လီၤအိၣ်လၢတၢ်ဖးက့အဖိခိၣ်ဒ်လဲၣ်.

ကီၢ်စဲသဲစးတၢ်သိၣ်တၢ်သိၣ်ကျိၣ်ကမံးတံၢ်တဖၣ်လၢကယုမၤန့ၢ်တၢ်အၢၣ်လီၤအုၣ်ကီၢ်လၢတၢ်ပံးန့ၢ်ကမုၢ်တၢ်ဘၣ်သးလၢတၢ်ပညိၣ်ခံခါအဂီၢ်, လၢအတလၢကွၢ်ကီၢ်စဲ-ဆၢန့ၢ်ဟံၣ်လီၤတၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်ကျိၣ်စ့မိၢ်ပုၤဒီးကယုလီၤကျိၣ်စ့မိၢ်ပုၤကျိၣ်စ့မိၢ်ပုၤအဂီၢ်န့ၢ်လီၤ. ဖဲလၢယု ၂၇ သီ, ၂၀၁၉, မံး(လ)ဝိးခံၣ်ကျိၣ်ပုၤန့ၢ်တၢ်ကမံးတံၢ်တဖၣ်ဟံးန့ၢ်စ့ကီၢ်ဝဲဒၣ် တၢ်အစၢ 1920R-004 လၢအနဲၣ်လီၤတၢ်ပတၢ်ပြးလၢကဒုးအိၣ်ထီၣ်ဒီးဆၢန့ၢ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲလၢကဘျးဖဲပုၤမၤယုၣ်မၤသကိးတၢ်တဖၣ်ဒီးလၢကထၢဖိၣ်ဟံၣ်ဖိၣ်အဝဲသ့ၣ်အတၢ်ထံၣ်တၢ်ခိၣ်အတဖၣ်လၢကမၤအုၣ်ထီၣ်တၢ်လဲၤခိၣ်ဖျါလၢပုၤကွီၣ်ဖိတဖၣ်အဂီၢ်အဂ့ၤကတၢ်လၢမံး(လ)ဝိးခံၣ်ကမုၢ်တၢ်ဘၣ်သး (MPS) အပူၤန့ၢ်လီၤ. ကမုၢ်တၢ်ထီၣ်ဒိကန့ၢ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်တဖၣ်လၢတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ပီၢ်အရူၤဒိၣ်တဖၣ်အံၤအဖိခိၣ်န့ၢ်ကဘၣ်တၢ်ရဲၣ်ကျဲမၤအိၣ်လၢလါစးပထဘၣ်အပူၤဖဲတၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲတဖၣ်လၢဂ့ၢ်ဒိတဂ့ၢ်အပူၤန့ၢ်လီၤ.

တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်ပုၤတဝၢပုၤဖံးတၢ်မၤတၢ်ကရူၢ်လၢကသမံသမံး MPS ပုၤကွီၣ်ဖိတဖၣ်အတၢ်လိၣ်ဘၣ်တဖၣ်ဒီးရဲၣ်ကျဲမၤတၢ်အိၣ်ဖိၣ်လွံၢ်ဘျီလၢလါနီၣ်ဝဲဘၣ်ဒီးလါဒ်ဝဲဘၣ်အကတီၢ်န့ၢ်လီၤ.

ပုၤတၢ်ပုၤဖံးတၢ်မၤတၢ်ကၤရှၢ်, မၤယုၤတၢ်မၤသကိးတၢ်ဒီး **Donovan Group, LLC**, ဒုးအိၣ်ထီၣ်ဒီးတၢ်တၢ်ဖျါလၢဟံးလၢတၢ်ယုၤထံၣ်သ့ၣ်ညါဒီးတၢ်ဖံးတၢ်မၤလၢကမံးတၢ်အတၢ်ကွၢ်ထံၣ်ကွၢ်ဆးအဂီၢ်ဒီးဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါကမံးတၢ်မိၢ်ပုၤဘၣ်ယးဒီးတၢ်အပတီၢ်ခါဆူညါလၢအမၤအသးသ့တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ကျါတၢ်ဝဲတၢ်ဟံးဖျါအံၤဒီးတၢ်ထီၣ်ဆူတၢ်ဖံးတၢ်မၤတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျါဒီးစ့မိၢ်ပုၤကမံးတၢ် တၢ်ပျးတၢ်တၢ်တၢ်အိၣ်ဖျါလၢလၢဒိၣ်ဘၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဝဲတၢ်စံၣ်ညါဒိကန့ၣ်ဒီးကွၢ်ထံၣ်ဆူတၢ်ပုၤတၢ်ပုၤဖံးတၢ်မၤတၢ်ကၤရှၢ်အတၢ်ဟံးဖျါလၢခံကတၢ်ဝဲအလီၢ်ခံ, ကမံးတၢ်န့ၣ်လီၤတၢ်ပတၢ်ပြးလၢကဟံးဂ့ၢ်ဝဲမၤတၢ်ဖံးတၢ်မၤအပတီၢ်တဖၣ်သတူၢ်ကလၢလၢကမၤန့ၢ်ကမၤတၢ်ဘၣ်သးန့ၣ်လီၤ. ဝဲလၢဒိၣ်ဘၣ် ၁၉ သီ, ၂၀၁၉, ဝဲကမံးတၢ်မိၢ်ပုၤတၢ်အိၣ်ဖျါညါန့ၢ်ပုၤပုၤအကတီၢ်, မံး(လ)ဝိးခံၣ်ကွၢ်ပုၤန့ၣ်တၢ်ကမံးတၢ်မိၢ်ပုၤတဖၣ်အၢၣ်လီၤအုၣ်ကီၢ်တၢ်အစၢတဖၣ်လၢတၢ်ဟံးသးတဖျါယးအပူၤလၢကမၤန့ၢ်တၢ်ဟံးန့ၢ်ကမၤတၢ်ဘၣ်သးလၢကမၤအါထီၣ်တၢ်ဟံးန့ၢ်ကွၢ်စ့မိၢ်ပုၤလၢမံး(လ)ဝိးခံၣ်ကမၤကွၢ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ယကဘၣ်လဲၤယုၤကွၢ်ပုၤတၢ်ပုၤဖံးတၢ်မၤတၢ်ကၤရှၢ်တၢ်ဟံးဖျါအကွၢ်ဒီးလၢတၢ်လီၤဝဲလဲၣ်.

[ပုၤတၢ်ပုၤဖံးတၢ်မၤတၢ်ကၤရှၢ်တၢ်ဟံးဖျါ](https://mpsmke.com/referendum) အကွၢ်ဒီးန့ၣ်တၢ်လဲၤယုၤထံၣ်န့ၢ်အီၤသ့ဝဲ **MPS** တၢ်ဟံးန့ၢ်ကမၤတၢ်ဘၣ်သးပုၤယဲၤကဘျးဝဲ mpsmke.com/referendum န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဟံးန့ၢ်ကမၤတၢ်ဘၣ်သးအိၣ်ဒီးတၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤအကလုၢ်မနုၤတဖၣ်လၢပုၤတၢ်လဲၣ်.

တၢ်ဟံးန့ၢ်ကမၤတၢ်ဘၣ်သးအိၣ်ဒီးတၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤအကလုၢ်မနုၤတဖၣ်လၢပုၤတၢ်လဲၣ်လၢတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါလဲၣ်ယဲၤန့ၣ်ဘၣ်ယးဒီးပုၤတၢ်ပုၤဖံးတၢ်မၤတဖၣ်ဟံးဖျါထီၣ်အဝဲသ့ၣ်အတၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤလၢ \$၈၇ ကကွၢ်တၢ်ဟံးန့ၢ်ကမၤတၢ်ဘၣ်သးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်သမံထံကမၤတၢ်ထံၣ်တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤဝဲတဖၣ်ဒီးဘၣ်တဘျီဒုးန့ၣ်ဝဲဒၣ်လၢ ပုၤအိၣ်ဆိးဝဲမံး(လ)ဝိးခံၣ်အါန့ၢ် ၆၀% ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤဝဲဒၣ်တၢ်ဟံးန့ၢ်ကမၤတၢ်ဘၣ်သးလၢ \$၁၀၇ ကကွၢ်အဂီၢ်ဂၢ်ဂၢ်ကျါကျါန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကမၤန့ၢ်တၢ်မနုၤခိဖျါတၢ်ဟံးန့ၢ်ကမၤတၢ်ဘၣ်သးလဲၣ်ဒီးတၢ်အံၤကအိၣ်ဒီးတၢ်ဒိဘၣ်လၢယဂီၢ်လဲၣ်.

တၢ်ဟံးန့ၢ်ကမၤတၢ်ဘၣ်သးကသံကွၢ်ပုၤဟ့ၣ်တၢ်ဖးတဖၣ်လၢလွံၢ်န့ၣ်တၢ်မၤအပတီၢ်လၢတၢ်ဟံးပန့ၣ်ကွၢ်စ့မိၢ်ပုၤအါထီၣ်တုၤလၢစ့ခဲလၢဟံးဖျါ \$၈၇ ကကွၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. နမ့ၢ်ပုၤလၢအပတၢ်စုလီၢ်ခိၣ်ခိၣ်န့ၣ်, တၢ်ထီၣ်ဒုးတဖၣ်ခိၣ်ခိၣ်အတၢ်ဒိဘၣ်ကအိၣ်ဒိ \$၁၆၀ ယၣ်ယၣ်လၢ တၢ်စုလီၢ်ခိၣ်ခိၣ်အလုၢ်အပူၤလၢတၢ်သမံသမံးအီၤ \$၁၀၀,၀၀၀ စုၣ်စုၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်အံၤအခိပညိပုၤလၢအိၣ်ဒီးဟံၣ်လၢအလုၢ်အပူၤအိၣ် \$၁၅၀,၀၀၀ ကဟ့ၣ်မၤဘျီလီၤတၢ်တနံၤန့ၣ်စု ၆၆ ဘၣ်လၢခိၣ်ယၢၤကွၢ်လၢမံး(လ)ဝိးခံၣ် (Milwaukee) အပူၤဝဲတၢ်ဟံးန့ၢ်ကမၤတၢ်ဘၣ်သးဖျါအခါန့ၣ်လီၤ.

ကျိၣ်စ့မိၢ်ပုၤအါထီၣ်လၢကမၤန့ၢ်တၢ်မၤအပတီၢ်လၢအပူၤကွၢ်လွံၢ်န့ၣ်အပူၤန့ၣ်, ယတၢ်စုလီၢ်ခိၣ်ခိၣ်ခိၣ်သ့တဖၣ်ကဆဲးထီၣ်အါထီၣ်တနံၣ်စုၣ်စုၣ်မုၢ်လၢတၢ်ဟံးန့ၢ်ကမၤတၢ်ဘၣ်သးအံၤအလီၢ်ခါ.

တန့ၢ်ဘၣ်, ကအိၣ်ဒုၣ်ထဲတဘျီစီလၢကအါထီၣ်လၢတၢ်စုလီၢ်ခိၣ်ခိၣ်ခိၣ်သ့အပူၤဝဲတၢ်ဟံးန့ၢ်ကမၤတၢ်ဘၣ်သးဖျါအခါန့ၣ်လီၤ. အဒိ, နမ့ၢ်အိၣ်ဒီးဟံၣ်လၢအလုၢ်အပူၤအိၣ် \$၁၀၀,၀၀၀ န့ၣ်, တၢ်ကထီၣ်ဒုးန့ၢ်လၢတနံၣ်တဘျီကအါထီၣ်လၢတၢ်စုလီၢ်ခိၣ်ခိၣ်ခိၣ်သ့အပူၤမုၢ်ဝဲ \$၁၆၀ လၢအခိၣ်ထံးတနံၣ်အပူၤဝဲတၢ်ဟံးန့ၢ်ကမၤတၢ်ဘၣ်သးမုၢ်ဖျါအခါန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်, တၢ်အါထီၣ်အလၢအဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ဟံးန့ၢ်ကမၤတၢ်ဘၣ်သးဒီးသန့ထီၣ်အသးလၢတၢ်မၤအတီၢ်ပတီၢ်အကွၢ်အဂီၢ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. မုၢ်လၢတၢ်ဟံးပန့ၣ်ကျိၣ်စ့မိၢ်ပုၤအံၤမုၢ်ဝဲလီၢ်ကဝီၤတၢ်စုလီၢ်ခိၣ်ခိၣ်ခိၣ်သ့ဒီးကီၢ်စဲၣ်တၢ်တိစၢၤမၤစၢၤဟံးဖျါအခါ, **MPS** ကမၤန့ၢ် ကီၢ်စဲၣ်တၢ်တိစၢၤမၤစၢၤအဂၢၢ်တၢ်လၢကမၤဘၣ်လီၢ်ကျိၣ်စ့မိၢ်ပုၤတၢ်ဟံးန့ၢ်အါထီၣ်တဖၣ်လၢခံတုၤလွံၢ်န့ၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ပညိၣ်မုၢ်ဝဲကမၤအါထီၣ်တၢ်မၤစၢၤတဖၣ်လၢပုၤဖံးသ့မၤန့ၢ်ဝဲတၢ်မၤစုလီၢ်တၢ်ဒိဘၣ်လၢတၢ်စုလီၢ်ခိၣ်ခိၣ်ခိၣ်သ့တဖၣ်အဖိခိၣ်အခါန့ၣ်လီၤ. ဝဲဒီးတၢ်အဒိအတၢ်ကပျဲ **MPS** ပုၤကွၢ်ဖိတဖၣ်လၢကမၤန့ၢ်အတၢ်အပတီၢ်တပတီၢ်ယီလၢအဒိသန့ထီၣ်အသးလၢကျိၣ်စ့တၢ်မၤစၢၤဒိပုၤကွၢ်ဖိအိၣ်လၢ **Whitefish Bay** အပူၤန့ၣ်လီၤ.

MPS တၢ်ဟံးပန့ၣ်ကျိၣ်စ့မိၢ်ပုၤတဖၣ်တၢ်ထီၣ်သတြီၤအိၣ်ဒီးကီၢ်ရၢၣ်ကွၢ်လီၢ်ကဝီၤအဂၢၢ်တဖၣ်လဲၣ်.

တၢ်ဟံးပန့ၣ်ကျိၣ်စ့မိၢ်ပုၤလၢ **MPS** အဂီၢ်အံၤအရၢဒိၣ်ဝဲစုၤန့ၢ်ဒီးခိၣ်ယၢၤကီၢ်ရၢၣ်ကွၢ်လီၢ်ကဝီၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. အဒိ, တၢ်မၤလိမၤဒီးန့ၢ်အံၤအပူၤ, တၢ်ဟံးပန့ၣ်လၢ **Brown Deer** ကီၢ်ရၢၣ်ကွၢ်လီၢ်ကဝီၤအံၤမုၢ်ဝဲ \$၁,၇၆၈,၄၄ လၢပုၤကွၢ်ဖိတဂၢၢ်စုၣ်စုၣ်လၢတနံၣ်စုၣ်စုၣ်အဂီၢ် “အါ” န့ၢ်ဒီး **MPS** န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဟံးပန့ၣ်လၢခိၣ်ယၢၤ **Nicolet** မုၢ်ဝဲ \$၅,၂၉၃,၂၇ အါန့ၢ်ဒီး **MPS** န့ၣ်လီၤ. ပပုၤကွၢ်ဖိတဖၣ်အလုၢ်အပူၤတကြးစုၤန့ၢ်ဒီးပုၤကွၢ်ဖိတဖၣ်လၢကီၢ်ရၢၣ်ကွၢ်လီၢ်ကဝီၤအဂၢၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

MPS မုၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်ဟံးပန့ၣ်ကျိၣ်စ့မိၢ်ပုၤတမံၤယီၤ **Brown Deer** အသိးန့ၣ်, **MPS** ကအိၣ်ဒီးတၢ်ဟံးန့ၢ်အါထီၣ်အစုၤကတၢ် \$၁၃၃ ကကွၢ်လၢတနံၣ်အံၤ, ကအိၣ်ဒီးအစုၤကတၢ် \$၄၀၀ ကကွၢ်လၢတနံၣ်အံၤ ဝဲတၢ်အံၤမုၢ်အိၣ်ဒီး **Nicolet** ပုၤကွၢ်ဖိတဂၢၢ်စုၣ်စုၣ်ကျိၣ်စ့တၢ်မၤစၢၤအခါန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဟံးန့ၢ်ကမၤတၢ်ဘၣ်သးမုၢ်တဖျါတခီလဲၣ်.

တၢ်ကဆဲးမၤတၢ်ဖံးတၢ်မၤလၢကဒိသဒေယာ်တၢ်မၤစုလီၢ်ကျိၣ်စ့ဂ့ၢ်ဝဲတၢ်ဖံးတၢ်မၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်တၢ်ကဟ့ၣ်လီၤပုၤကွၢ်ဖိတဖၣ်ဒီးတၢ်ကုၣ်ဘၣ်ကုၣ်သ့တၢ်ခွဲးဂုၤယာ်ဘၣ်တဖၣ်အါန့ၢ်ဒီးအဝဲသ့ၣ်အတံၤသကိးဖိတဖၣ်လၢကီၢ်ရၢၣ်ကွၢ်လီၢ်ကဝီၤအဂၢၢ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. အါန့ၢ်အန့ၣ်, တၢ်ကမုၢ်လၢကွၢ်ဖိ **MPS** ကွၢ်သရၣ်

တဖန်ဒီးပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်အါန့ၣ်ဒီးပုၤလၢအိၣ်ဒီးတၢ်မၤအလီၢ်အလၢတမံၤယီၤလၢကီၢ်ရၣ်ကွီၣ်လီၢ်ကဝီၤအဂၤအပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤကဒူးအိၣ်ထီၣ် **Milwaukee** ကဗျၢၢ်ကွီၣ်ပုၤကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့တဖၣ်တၢ်သူးလီၢ်သူးကျဲၤလၢအဂၤဒီးန့ၣ်တက့ၢ်ဆူ **Wisconsin** ကီၢ်ရၣ်ကွီၣ်လီၢ်ကဝီၤအဂၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကျိၣ်စ့တၢ်လိၣ်ဘၣ်တဖၣ်မ့ၢ်တအိၣ်ဘၣ်န့ၣ်, **MPS** ကအိၣ်လီၤတဲာ်တၢ်လၢလီၢ်ကဝီၤလၢတၢ်ယုထံၣ်သ့ၣ်ညါဒူးန့ၣ်ဝဲဒၣ်လၢကဟ့ၣ်သဆၣ်ထီၣ်ဝဲဒၣ်ခိၣ်န့ၣ်ဒီးမၤဂ့ၤထီၣ်တၢ်မၤနၤတၢ်, ဒ်အမ့ၢ်တၢ်ဒုတၢ်အူဒီးဖိသၣ်ကတီၢ်တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့လၢအိၣ်ဒီးအကံၢ်အစီအထီၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲဟံၣ်ဖိယီၤဖိကရၢဖိ, ကွီၣ်သရၣ်တဖၣ်ဒီးပုၤမၤတၢ်ဖိစဲၣ်နီၤအဂၤတဖၣ်လၢကွီၣ်တဖၣ်မ့ၢ်ဝဲဒၣ်ပုၤသးပုၤအရူဒိၣ်ကတၢ်လၢပပုၤဖိသၣ်တဖၣ်လၢအန့ၣ်ပၣ်ယုၣ်တဖၣ်အဘၣ်စၢၤဝံၤအလီၢ်ခဲန့ၣ်လီၤ. ဒ်လဲၣ်ဂ့ၤ, မ့ၢ်တအိၣ်ဒီးကျိၣ်စ့တၢ်မၤစၢၤအဂၤဘၣ်န့ၣ်, တၢ်ယုမၤန့ၣ်ဒီးပၤယၢ်သးဂ့ၢ်ဝီၤညါကသံၣ်သရၣ်လၢအစဲၣ်နီၤတဖၣ်, ပုၤကူၣ်ထၢဘျါတၢ်တဖၣ်, ပုၤဂ့ၢ်ဝီၤပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်, သရၣ်သရၣ်မုၢ်ကွၢ်ပုၤဆါတဖၣ်, ပုၤဟ့ၣ်ကူၣ်ဟ့ၣ်ဖးတၢ်တဖၣ်ဒီးတၢ်ပူၤဖျးပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်န့ၣ်ကအိၣ်ဒီးတၢ်ကီၢ်ခဲအါထီၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်တီၢ်ကျဲၤအဂၤတဖၣ်, ယုၣ်ဒီးခိၣ်လုၣ်ကွီၣ်ဒီးသးသမူတၢ်မၤဒိစိၤတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်လဲၤထီၣ်ညါတဂၤတဖၣ်, ကအိၣ်လၢတၢ်ကီၢ်ခဲအါပူၤန့ၣ်လီၤ. တကးဒီးဘၣ်, တၢ်ထူးစ့ၤလီၤပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်ဒီးတၢ်တီၢ်ကျဲၤတဖၣ်ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်အလီၢ်ကအိၣ်ဝဲဒၣ်လၢတၢ်ကမၤအီၤလၢခါဆူညါအပူၤန့ၣ်လီၤ.

အခဲအံၤ MPS မၤစ့ၤလီၤတၢ်အပူၤမနုၤတဖၣ်လဲၣ်.

စ့ၤလဲၣ်ကိးဘၣ်ဒီးလၢ **MPS**မၤန့ၣ်ဘၣ်ဝဲန့ၣ်, တၢ်စူးကါအီၤ ၉၀ ဝဲလၢတီၤဒေးအပူၤန့ၣ်လီၤ. ဝဲအပူၤကွံာ် ၂၀ နံၣ်အပူၤ ကီၢ်ရၣ်ကွီၣ်လီၢ်ကဝီၤမၤစ့ၤလီၤဝဲဒၣ်တၢ်အပူၤလၢဒိလဲၣ်လၢအကကွၢ်န့ၣ်လီၤ. ဒ်မ့ၢ်ကျိၣ်လဲၤကွၢ်ပၣ်န့ၣ်တၢ်ကၤတၢ်ဖိးတၢ်မၤတဖၣ်အသိး, **MPS** မၤတၢ်လၢကမၤအါထီၣ်စ့ၢ်ကိးတၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်ကဒါက့ၤစ့ၤလၢပုၤဟ့ၣ်ခိၣ်သ့တဖၣ်ဘျါလီၤဝဲဒၣ်လၢကွီၣ်တဖၣ်အပူၤစ့ၢ်ကိးန့ၣ်လီၤ.

ဒ်လဲၣ်ဂ့ၤ, တမ့ၢ်ဝဲဒၣ်ဒ်မ့ၢ်ကျိၣ်လဲၤကွၢ်တၢ်ဖိးတၢ်မၤလၢပၢ်မၤကွံာ်ပၣ်န့ၣ်တၢ်ဖိတၢ်လံၤ မ့တမ့ၢ် တၢ်မၤစၢၤတမံၤလၢလၢအတန့ၢ်ဘျးတဖၣ်သ့ဘၣ်, ကီၢ်ရၣ်ကွီၣ်လီၢ်ကဝီၤဆိကတီၢ်ဝဲဒၣ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤဂံၢ်ခိၣ်ထံးတၢ်မၤလိမၤဒီးတဖၣ်တသ့ဘၣ်, ဒီးဟံၣ်ကွံာ်ပုၤကွီၣ်ဖိတဖၣ်လၢအမၤစၢၤဝဲတဖၣ်သ့နီၤတဂၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကစူးကါကျိၣ်စ့တၢ်မၤစၢၤအံၤဒ်လဲၣ်. တၢ်ပံးန့ၢ်ကဗျၢၢ်တၢ်ဘၣ်သးအံၤမ့ၢ်ကမၤအါထီၣ်ကွီၣ်သရၣ်ဒီးပုၤပၤဆုၤရဲၣ်ကျဲၤတၢ်တဖၣ်အတၢ်မၤဘူးလဲၣ်.

တၢ်ပံးန့ၢ်ကဗျၢၢ်တၢ်ဘၣ်သးတဖၣ်မ့ၢ်ဖျိန့ၣ်, ကျိၣ်စ့တၢ်မၤစၢၤလၢတၢ်ကမၤန့ၢ်အါထီၣ်ကမၤစၢၤဝဲဒၣ် **MPS** လၢကထူးန့ၢ်ယၢ်ဒီးပၤယၢ်ကွီၣ်သရၣ်လၢအိၣ်ဒီးလိၣ်ပျဲလၢအိၣ်ဒီးအကံၢ်အစီအထီၣ်တဖၣ်, ဟ့ၣ်လီၤအါထီၣ်သးသမူတၢ်မၤဒိစိၤဒီးတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်တၢ်မၤလိမၤဒီးတၢ်တီၢ်ကျဲၤတဖၣ်, ဒီးမၤအါထီၣ်ခွဲလၢ. တၢ်ဒုတၢ်အူ, နီၢ်ခိၣ်တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတၢ်မၤလိ, ဒီးကျိၣ်တၢ်တီၢ်ကျဲၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်ဟံၣ်လီၤကျိၣ်စ့မိၢ်ပုၤတဖၣ်ဘၣ်တၢ်အါၣ်လီၤအုၣ်ကီၤအီၤလၢ **Milwaukee** ကွီၣ်ပုၤန့ၣ်တၢ်ကမံးတံာ်ကရၢဖိတဖၣ်လၢတၢ်ယုထံၣ်ထီၣ်အီၤဝဲကဗျၢၢ်တဖၣ်ဟ့ၣ်ထီၣ်အတၢ်ထံၣ်တၢ်ဆိကမိၣ်ဝံၤအလီၢ်ခဲန့ၣ်လီၤ.

MPS မၤလီၤတၢ်တၢ်သ့ပံးမူဒါဒီးတၢ်ဆုံဆုံပျီပျီဒီးကျိၣ်စ့တၢ်မၤစၢၤဒ်လဲၣ်ဒီး MPS မၤတၢ်မနုၤလၢကဒိသဒေးတၢ်စူးကါတလၢကွံာ်တၢ်လၢာ်ဘူၣ်လၢာ်စ့ၤတဖၣ်လဲၣ်.

Milwaukee ကဗျၢၢ်ကွီၣ်တဖၣ်န့ၣ်လၢတၢ်ဆုံဆုံပျီပျီဒီးတၢ်သ့ပံးမူဒါန့ၣ်အရူဒိၣ်ဒိၣ်မး, ဒီးတၢ်အံၤတၢ်ဟံၣ်ပျီထီၣ်အီၤခိၣ်ပတၢ်သမံသမိးစရိတန့ၣ်တဘျီဒီးတန့ၣ်တဘျီကျိၣ်စ့တၢ်ဟံၣ်ပျီလၢအကျၢၢ်ဘၢတၢ်လၢလၢပုၤပုၤလၢဘၣ်တၢ်ထူးထီၣ်ရၤလီၤအီၤဒီးပုၤသမံသမိးစရိတၢ်ဟံၣ်ပျီန့ၣ်လီၤ. **Milwaukee** ကဗျၢၢ်ကွီၣ်တဖၣ်ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်လၢဟ့ၣ်ကမိၤအီၤဒီးတၢ်မၤနၤတၢ်တၢ်အုၣ်သးလၢတၢ်ဖျိးစိလၢကျိၣ်စ့တၢ်ဟံၣ်ပျီတန့ၣ်ဘၣ်တန့ၣ်စုၣ်စုၣ်လၢပဒိၣ်ကျိၣ်စ့ဂ့ၢ်ဝီၤခိၣ်န့ၣ်တၢ်ကရၢကရီ (**Government Finance Officers Association**) န့ၣ်လီၤ.

MPS ဆုၤန့ၢ်ဟံၣ်ပျီထီၣ်တၢ်ယုထီၣ်စ့မိၢ်ပုၤကိးန့ၣ်ဒီးဝဲလၢအုၣ်ဖျိၣ်ဘူးကလၢာ်န့ၣ်လီၤ. စ့မိၢ်ပုၤလၢတၢ်ယုထီၣ်အီၤတဖၣ်ပၣ်ယုၣ်ဒီး တၢ်ဟံၣ်ပျီထီၣ်စ့မိၢ်ပုၤတကျိၣ်ဘၣ်တကျိၣ်န့ၣ်လီၤ. **Milwaukee** ကွီၣ်ပုၤန့ၣ်တၢ်ကမံးတံာ်အတၢ်ထံၣ်လိာ်အိၣ်ဖိၣ်တဖၣ်ပျဲဝဲဒၣ်ကဗျၢၢ်အတၢ်ဟ့ၣ်ထီၣ်တၢ်ထံၣ်တၢ်ဆိကမိၣ်, တၢ်ဘျီဘၣ်မၤဂ့ၤထီၣ်ဒီးတၢ်အါၣ်လီၤအုၣ်ကီၤစ့မိၢ်ပုၤလၢခံကတၢ်န့ၣ်လီၤ.

Wisconsin ဖိလစံၣ်တၢ်ကူၣ်လိာ်အိၣ်သကိးကွၢ်ကဒါက့ၤဒီး [ဟံၣ်ပျီထီၣ် MPS အစ့မိၢ်ပုၤအဖိခိၣ်](#) တန့ၣ်စုၣ်စုၣ်လၢအဟ့ၣ်လီၤဝဲဒၣ်တၢ်ပံာ်ထံၣ်နီၤဖးတၢ်တီၢ်ဟံၣ်တဖၣ်လၢကဗျၢၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကွၢ်ကဒါက့ၤစ့မိၢ်ပုၤဒီးတၢ်လၢာ်ဘူၣ်လၢာ်စ့ၤတဖၣ်လၢဝဲကျိၣ်ဒီးကွီၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်ဘၣ်တၢ်မၤအီၤတလၢတဘျီ ခိၣ်ဖျိတၢ်စူးကါတၢ်ဟံၣ်ပျီတဖၣ်လၢဘၣ်တၢ်ဒူးကဲထီၣ်လိၣ်ထီၣ်အီၤလၢကျိၣ်စ့ဂ့ၢ်ဝီၤခိၣ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤဒီးစ့မိၢ်ပုၤတၢ်မၤစၢၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တကးဒီးဘၣ်, **Milwaukee** ကွီၣ်ပုၤန့ၣ်တၢ်ကမံးတံာ်တဖၣ်ဒူးအိၣ်ထီၣ်တၢ်သ့ပံးမူဒါဒီးတၢ်မၤတၢ်တုၤလီၤတီၤလီၤဝဲဒၣ် (Office of Accountability and Efficiency -OAE) လၢ ၂၀၁၀ အပူၤလၢကဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါတၢ်အိၣ်ဆုံဆုံပျီပျီ, တၢ်ကွၢ်ထွဲပၤဆုၤတၢ်, ဒီးတၢ်သ့ပံးမူဒါဒီးတၢ်မၤကျိၣ်စ့ဂ့ၢ်ဝီၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ထီၣ်ဒွဲးတၢ်သ့ဟံးမူဒါခိဖျိခြူးဒူးအယုၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. **Milwaukee** အဝုၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်န့ၣ်စိန့ၣ်ကမိၤလၢ **Wisconsin** တၢ်သိၣ်တၢ်သီတၢ်ဘျၢအဆၢဒိၣ် ၆၇ ဒီး ၁၁၉ လၢကထူးထီၣ်ဟ့ၣ်လီၤတၢ်မူၤန့ၣ်စဲၣ်အမူအဒါတဖၣ်လၢကတိၢ်ပညိၣ်လီၤတၢ်လီၤဆဲးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ထူးထီၣ်ဟ့ၣ်လီၤကမူၤစရိၤခဲလၢၣ်, လၢကတိၢ်ဖုၣ် မ့ၢ်ဂ့ၤ မ့တမ့ၢ် ကတိၢ်ထီမ့ၢ်ဂ့ၤ, ဘၣ်တၢ်အၢၣ်လီၤအုၣ်ကီၤအီၤလၢ **MBSD** န့ၣ်လီၤ. **Milwaukee** ဝုၣ်ဆဲးပၤယၢ်လံာ်တၢ်အၢၣ်လီၤစ့အယုၣ်လၢအထီၣ်လၢခၢၣ်စး ကရၢဖးဒိၣ်သၢဖုအအိၣ်န့ၣ်လီၤ. ခိဖျိတၢ်အံၤ, ယုၣ်ဒီးတၢ်ကွၢ်ကဒါကွၢ်လၢတၢ်ဘၣ်သးအီၤဘၣ်သးဒီးတၢ်ပၤဆၢရဲၣ်ကျဲၤကျိၣ်စ့ဝုၣ်ဝိ, ပျဲတၢ်ယုၣ်လီၤစ့အယုၣ် လၢအိၣ်ဒီးတၢ်ပြၢလီၤသးတဖၣ်လၢကမၤစ့လီၤတၢ်အပူၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၣ်ဘျးစဲဟ့ၣ်လီၤ [လံာ်တၢ်အၢၣ်လီၤစ့အယုၣ်အခဲအံၤလၢစ့အယုၣ်ခၢၣ်စးကရၢ](#) လၢတၢ် ဝုၣ်တၢ်ပီၤခဲလၢၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဟံးန့ၣ်ကမူၢ်တၢ်ဘၣ်သးအံၤတၢ်ကဟံၤဖျိထီၣ်အီၤလၢတၢ်ဖးကုအဖီခိၣ်န့ၣ်လဲၣ်.

တၢ်လၢလံာ်တဖၣ်ကဘၣ်တၢ်စူးကါအီၤဖဲလၢအုၣ်ဖြၣ် ၇ သီ, ၂၀၂၀ တၢ်ဖးကုအဖီခိၣ် -

“မ့ၢ်မံး(လ)ဝိးခံၣ် (Milwaukee) ကမူၢ်ကတိၢ်တဖၣ်, မံး(လ)ဝိးခံၣ် (Milwaukee) ဒီး ဝၣ်ရှၢၣ်တၢ် (Washington) ကီၢ်ရှၢၣ်ခိးထံၣ်တဖၣ်, ဝံး(စ)ခၢၣ်စၢၣ် (Wisconsin) ကန့ၣ်စိန့ၣ်ကမိၤလၢကဒီးန့ၣ်ဘၣ်ကျိၣ်စ့တၢ်တိၤစၢၤမၤစၢၤအါန့ၣ်လၢတၢ်ပံၤနီၣ်အီၤလၢသဲးတၢ်ဘျၢအကူၣ် ၁၂၁.၉၁ အပူၤ, တုၤလၢ \$၅၇ ကကွၢ်လၢ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ကတိၢ်မၤလိန့ၣ်အဂီၢ်, ဒီးအဂၤ \$၂၀ ကကွၢ်လၢ ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ကတိၢ်မၤလိန့ၣ်အဂီၢ်, ဒီးအဂၤ \$၇ ကကွၢ်လၢ ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ကတိၢ်မၤလိန့ၣ်အဂီၢ်, ဒီးအဂၤ \$၃ ကကွၢ် (ခဲလၢၣ်ခဲဆုၣ်ဖိၣ် \$၈၇ ကကွၢ်) လၢ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ကတိၢ်မၤလိန့ၣ်အဂီၢ်ဒီးတၢ်န့ၣ်အလီၤခံ, လၢတၢ်ပညိၣ်ကွၢ်စိ ကဒီးလၢ တၢ်အိၣ်ကါအိၣ်ခိးဒီးမၤလဲၣ်ထီၣ်အါထီၣ်တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ, ယုၣ်ဒီး, တၢ်ဟ့ၣ်လီၤအါထီၣ်သးသမူတၢ်မၤဒီစိဒီးတၢ်သ့တၢ်ဘၣ် အကျိၤအကျဲၤပိညါတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့တၢ်တိၤကျဲၤတဖၣ်, တၢ်ထူးန့ၣ်သ့ၣ်သးဒီးပၤယၢ်ပုၤကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့လၢအိၣ်ဒီးတၢ်အုၣ်သးလံာ်ပျဲခွဲးတဖၣ်, ဒီးမၤအါ ထီၣ်ခွဲးလၢ, တၢ်ဒုတၢ်အူ, နီၢ်ခိတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတၢ်မၤလိဒီးကျိၣ်တၢ်တိၤကျဲၤတဖၣ်စါ.”

ဘၣ်မနုၤအယုၣ်ဝၣ်ရှၢၣ်တၢ် (Washington) ကီၢ်ရှၢၣ်ခိးထံၣ်ဘၣ်တၢ်ကွဲးဟံၤဖျိထီၣ်အီၤလၢတၢ်ဖးကုအတၢ်သံကွၢ်အဖီခိၣ်လဲၣ်.

Milwaukee ဒီး Washington ကီၢ်ရှၢၣ်ခိးထံၣ်တဖၣ်ဘၣ်တၢ်ကွဲးဟံၤဖျိထီၣ်အီၤလၢတၢ်ဖးကုအတၢ်သံကွၢ်အပူၤမ့ၢ်လၢ Milwaukee ဝုၣ်အိၣ်ဒီးဟီၣ်ခိၣ်လီၤကဝိၤ တဖၣ်လၢကီၢ်ရှၢၣ်ခိးထံၣ်ဘၣ်အဘၢၣ်စၢၤလၢဟ့ၣ်တၢ်ခိတၢ်သ့တဖၣ်လၢ Milwaukee ကမူၢ်ကတိၢ်တဖၣ်အခၢၣ်စးန့ၣ်လီၤ. ပကဟံၤသ့ၣ်ဟံၤသးလၢ Milwaukee ဝုၣ်အိၣ်ဒီးဟီၣ်ခိၣ်လီၤကဝိၤတဖၣ်လၢ Milwaukee ကီၢ်ရှၢၣ်ခိးထံၣ်အပူၤစ့ၢ်ကိး, ဘၣ်ဆၣ်ဟီၣ်ခိၣ်လီၤကဝိၤတဖၣ်အံၤတလိၣ်ဟ့ၣ်တၢ်ခိတၢ်သ့တဖၣ်လၢ Milwaukee ကမူၢ်ကတိၢ်တဖၣ်အခၢၣ်စးဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဟီၣ်ခိၣ်လီၤကဝိၤအိၣ်ထဲတကဝိၤအိၣ်လၢ Washington ကီၢ်ရှၢၣ်ခိးထံၣ်အပူၤလၢအအိၣ်စ့ၢ်ကိးလၢ Milwaukee ဝုၣ်အပူၤ- လၢအမ့ၢ်ဝဲတၢ်လီၤသၢနၢၣ်ဖိတ ကဝိၤလၢဝုၣ်အမ့ၢ်န့ၣ်ကလံာ်စးအသနၢၣ်ထံး - ဒီးဟီၣ်ခိၣ်လီၤကဝိၤအံၤဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ပၤဆၢရဲၣ်ကျဲၤတၢ်ဘၣ်အဘၣ်သီန့ၣ်လီၤ. အယံ, ဝုၣ်တၢ်အိၣ်ဆိးတၢ်လီၤ တၢ်ကျဲၤတဖၣ်တအိၣ်လၢ Washington ကီၢ်ရှၢၣ်ခိးထံၣ်အပူၤဘၣ်, ဘၣ်ဆၣ်ပတလိၣ်ကွဲးဟံၤဖျိထီၣ် Washington ကီၢ်ရှၢၣ်ခိးထံၣ်လၢတၢ်ဖးကုအပူၤလၢတၢ် ရှဲပုးတၢ်အဂီၢ်ဘၣ် မ့ၢ်လၢတၢ်ခိတၢ်သ့တနီၤတဖၣ်တၢ်ကထာခိသ့လၢတၢ်စုလီၢ်ခိၣ်ခိၣ်အဖီခိၣ်လၢကီၢ်ရှၢၣ်ခိးထံၣ်န့ၣ်အပူၤလၢ Milwaukee ကမူၢ်ကတိၢ်တဖၣ် အခၢၣ်စးန့ၣ်လီၤ.

ယကဘၣ်ဟ့ၣ်တၢ်ဖးအခါဖဲလဲၣ်, လၢတၢ်လီၤဖဲလဲၣ်, ဒီးန့ၣ်လဲၣ်.

တၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဖးမူးအိးထီၣ်ဖဲ ဂီၤခိ ၇:၀၀ န့ၣ်ရံၣ်ဒီးကးတံၣ်ဖဲ မုၢ်န့ၣ်ခိ ၈:၀၀ န့ၣ်ရံၣ်ဖဲမုၢ်ခံန့ၣ်, လၢအုၣ်ဖြၣ် ၇ သီ, ၂၀၂၀ န့ၣ်လီၤ.

လၢကဟ့ၣ်တၢ်ဖးလၢပုၤဟဲဟ့ၣ်တၢ်ဖးတသ့ဖဲတၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဖးမူးအမ့ၢ်န့ၣ်အခါတသ့အဂီၢ်, ပုၤဟ့ၣ်တၢ်ဖးတဖၣ်ကဘၣ်ဆဲးလီၤမံၤလၢကဟ့ၣ်တၢ်ဖးကုတဖဲခံန့ၣ် လၢမၢ်ရှး ၁၈ သီ, ၂၀၂၀ (မ့ၢ်ဆဲးလီၤမံၤခိဖျိတၢ်ဆၢလံာ်ပရၢလၢလံာ်တၢ် မ့တမ့ၢ် အုထၢၣ်န့ၣ်အဖီခိၣ်) ဘၣ်ဒီးတဘၣ်စဲခံန့ၣ် လၢအုၣ်ဖြၣ် ၃ သီ, ၂၀၂၀ ဖဲ ဟါခိ ၅:၀၀ န့ၣ်ရံၣ် (မ့ၢ်ဆဲးလီၤမံၤလၢနီၢ်ကစၢ်ဖဲမူၤန့ၣ်စဲၣ်စရၢအဝဲၤဒၤ) န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဆၢထီၣ်တၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဖးလၢပုၤဟဲဟ့ၣ်တၢ်ဖးတသ့ဖဲတၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဖးမူးအမ့ၢ်န့ၣ်အခါ လၢဘၣ်တၢ်ယုထီၣ်အီၤလၢတၢ်ဆၢခိဖျိလံာ်ပရၢမ့ၢ်ဝဲ လၢအုၣ်ဖြၣ် ၇ သီ, ၂၀၂၀ ဖဲ ဂီၤခိ ၈:၀၀ န့ၣ်ရံၣ်ဒီးလၢခံကတၢ်တနံၤလၢကဘၣ်ဆၢထီၣ် တၢ်ဖးကုလၢပုၤဟဲဟ့ၣ်တၢ်ဖးတသ့ဖဲတၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဖးမူးအမ့ၢ်န့ၣ်အခါ လၢအနီၢ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲ န့ၣ်မ့ၢ်ဝဲ လၢအုၣ်ဖြၣ် ၅ သီ, ၂၀၂၀ န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဆၢကတၢ်လၢပုၤလၢကဟဲဟ့ၣ်တၢ်ဖးကုလၢအနီၢ်ကစၢ် လၢအဟ့ၣ်တၢ်ဖးတသ့ဖဲတၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဖးမူးအမ့ၢ်န့ၣ်အခါ န့ၣ် [ဆဲးကျိးန့မူၤန့ၣ်စဲၣ်စရၢ](#) လၢတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအါထီၣ်အဂီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်.

လၢကမၤလိအါထီၣ်ဘၣ်သးဒီး [ဆဲးလီၤမံၤလၢကဟ့ၣ်တၢ်ဖး](#), [ကဟ့ၣ်တၢ်ဖးလၢတၢ်လီၤဖဲလဲၣ်](#), မ့တမ့ၢ် [ပုၤဟဲဟ့ၣ်တၢ်ဖးတသ့ဖဲတၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဖးမူးမ့ၢ်န့ၣ်](#) အဂီၢ်, ဝံသးစူၤလဲၤကွၢ်ဖဲ [My Vote Wisconsin](#) တက့ၢ်.

မ့ၢ်ယကဘၣ်ဆဲးကျိးမတၢ်ဖဲယအဲၣ်ဒီးမၤန့ၣ်အါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအဂီၢ်အခါလဲၣ် -

ဝံသးစူၤဟ့ၣ်ခိဟ့ၣ်နီၤလီၤတၢ်ခိဆၢအဂၤတမံၤလၢလၢဒီးတၢ်သံကွၢ်ဒီးပုၤဖဲ feedback@milwaukee.k12.wi.us